

141st
IPU



Assembly
Belgrade (Serbia)
13 - 17 October 2019

الجمعية العامة الـ141 للاتحاد البرلماني الدولي

بلغراد (صربيا)

17-13 تشرين الأول/أكتوبر 2019



Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

130
Years of empowering parliamentarians

CL/205/A.2

16 تشرين الأول/أكتوبر 2019

المجلس الحاكم

البند 1

الدورة 205 للمجلس الحاكم

بلغراد (صربيا)، 14 و 17 تشرين الأول/أكتوبر 2019

البند المتبقية

7. التقرير المرحلي للأمين العام عن أنشطة الاتحاد البرلماني الدولي منذ الدورة الـ204 للمجلس الحاكم

(أ) تحديث عن تنفيذ استراتيجية الاتحاد البرلماني الدولي للفترة 2017-2021

(CL/205/7(a)-R.1)

(ب) لمحة عامة عن وضع الشراكة الاستراتيجية بين الاتحاد البرلماني الدولي والأمم المتحدة

(CL/205/7(b)-R.1)

8. المسائل المتعلقة بعضوية الاتحاد البرلماني الدولي وصفة المراقب

(أ) طلبات الانضمام إلى عضوية الاتحاد البرلماني الدولي والحصول على صفة المراقب

(CL/205/8(a)-P.1)

(ب) وضع برلمانات معينة

(ج) وضع المراقبين الدائمين في الاتحاد البرلماني الدولي (CL/205/8(c)-R.1)



9. الذكرى السنوية الـ130 للاتحاد البرلماني الدولي

- (أ) تقرير عن الاحتفالات بالذكرى السنوية الـ130
(ب) تقرير عن الاجتماع الخماسي (CL/205/9(b)-R.1)
(ج) مشروع اقتراح لإعلان/ ميثاق عالمي حول الدبلوماسية البرلمانية (CL/205/9(c)-P.1)

10. تعزيز عمل الاتحاد البرلماني الدولي

- (أ) التغييرات المقترحة على ولاية اللجنة الدائمة للتنمية المستدامة، والتمويل، والتجارة، وأدائها (CL/205/10(a)-P.1)
(ب) مقترح إنشاء مجموعة عمل حول العلم والتكنولوجيا (CL/205/10(b)-P.1)
(ج) مقترح إنشاء مجموعة عمل حول العقوبات السياسية (CL/205/10(c)-P.1)

11. التعديلات على النظام الأساسي والأنظمة النافذة واللوائح التنظيمية للاتحاد البرلماني الدولي

سيبحث المجلس الحاكم في التعديل المقترح للنظام الأساسي والأنظمة النافذة واللوائح التنظيمية للاتحاد البرلماني الدولي المقدم من مجموعة الشراكة بين الرجال والنساء (الجنديرية) (CL/205/11-P.1) كما سيبحث في التعديل المقترح للنظام الأساسي والأنظمة النافذة واللوائح التنظيمية للاتحاد البرلماني الدولي المقدم من لجنة حقوق الإنسان للبرلمانيين (CL/205/11-P.2).

12. تقديم تقارير من الأعضاء عن الأنشطة المتعلقة بالاتحاد البرلماني الدولي

سيستمع المجلس الحاكم إلى تقرير، استناداً إلى الاستجابات التي حصل عليها من الأعضاء عن متابعة قرارات الاتحاد البرلماني الدولي ومقرراته الأخرى (CL/205/12-R.1) وسيبحث أيضاً في نتائج الدراسة الاستقصائية الأخيرة حول إشراك البرلمان مع الأمم المتحدة (CL/205/12-R.2)

13. تقارير عن الاجتماعات المتخصصة الأخيرة للاتحاد البرلماني الدولي (CL/205/13-R.1)



14. أنشطة اللجان والهيئات الأخرى

- (أ) منتدى النساء البرلمانيات (CL/14(a)-R.1)
- (ب) لجنة حقوق الإنسان للبرلمانيين (CL/205/14(b)-R.1 إلى R.3 و P.1)
- (ج) لجنة شؤون الشرق الأوسط (CL/205/14(c)-R.1 و P.1 إلى P.3)
- (د) لجنة تعزيز احترام القانون الإنساني الدولي (CL/205/14(d)-R.1 و P.1 إلى P.4)
- (هـ) مجموعة الشراكة بين الرجال والنساء (الجنديرية) (CL/205/14(e)-R.1)
- (و) الفريق الاستشاري المعني بالصحة (CL/205/14(f)-R.1)
- (ز) مجموعة مسهلي الحوار حول قبرص (CL/205/14(g)-R.1 و P.1)
- (ح) منتدى البرلمانيين الشباب في الاتحاد البرلماني الدولي (CL/205/14(h)-R.1)
- (ط) الفريق الاستشاري رفيع المستوى المعني بمكافحة الإرهاب والتطرف العنيف (CL/205/14(i)-R.1 و P.1 إلى P.4)

15. الجمعية العامة الـ142 للاتحاد البرلماني الدولي (جنيف، 16-20 نيسان/أبريل 2020)

16. الاجتماعات البرلمانية الدولية المقبلة (CL/205/16-P.1)

17. تعيين اثنين من المدققين الداخليين للعام 2020 (CL/205/17-P.1)

(انظر المادة 41 من قواعد المجلس الحاكم)

18. انتخابات اللجنة التنفيذية (CL/18-P.1 إلى P.7)

(انظر المادة 21 (ي) من النظام الأساسي والقواعد 37 و38 و39 من قواعد مجلس الحاكم)

سيتم انتخاب المجلس الحاكم سبعة أعضاء ليحلوا محل أعضاء اللجنة التنفيذية الذين تنتهي ولايتهم في الدورة 205 للمجلس الحاكم، وذلك على النحو التالي:

- السيدة م. ي أوليفيرا فالنتي (أنغولا) والسيد ك. لوساكا (كينيا) - شاغران يتعين ملؤهما من قبل رجل واحد وامرأة واحدة من المجموعة الإفريقية؛



- السيد ك. جلاي (الجمهورية الإسلامية الإيرانية) والسيد نغوين فان غيو (فيتنام) - شاعران يتعين ملؤهما من قبل امرأة واحدة على الأقل من مجموعة آسيا والمحيط الهادئ؛
- السيد ك. كوزاشيف (روسيا الاتحادية) - شاعر واحد يتعين ملؤه من قبل رجل أو امرأة من مجموعة أوراسيا؛
- السيد أ. لينز (البرازيل) - شاعر واحد يتعين ملؤه من قبل رجل من مجموعة أمريكا اللاتينية ومنطقة البحر الكاريبي؛
- السيدة ه. هوكلاندا ليايادال (النرويج) - شاعر واحد يتعين ملؤه من قبل امرأة من مجموعة +12.

19. ما يستجد من أعمال





141st IPU Assembly

Belgrade (Serbia)
13-17 October 2019



Governing Council
Item 1

CL/205/A.2
16 October 2019

205th session of the Governing Council

Belgrade (Serbia), 14 and 17 October 2019

Remaining items

7. **Interim report by the Secretary General on the activities of the IPU since the 204th session of the Governing Council**
 - (a) Update on implementation of the IPU Strategy for 2017-2021 (CL/205/7(a)-R.1)
 - (b) Overview of the status of the strategic partnership between the IPU and the United Nations (CL/205/7(b)-R.1)
8. **Questions relating to IPU membership and observer status**
 - (a) Requests for IPU membership and observer status (CL/205/8(a)-P.1)
 - (b) Situation of certain parliaments
 - (c) Situation of permanent observers at the IPU (CL/205/8(c)-R.1)
9. **130th Anniversary of the IPU**
 - (a) Report on the anniversary celebrations
 - (b) Report on the Quintet Meeting (CL/205/9(b)-R.1)
 - (c) Draft proposal for an International Declaration/Charter on Parliamentary Diplomacy (CL/205/9(c)-P.1)
10. **Strengthening the work of the IPU**
 - (a) Proposed changes to the mandate and functioning of the Standing Committee on Sustainable Development, Finance and Trade (CL/205/10(a)-P.1)
 - (b) Proposal to establish a Working Group on Science and Technology (CL/205/10(b)-P.1)
 - (c) Proposal to establish a Working Group on Political Sanctions (CL/205/10c)-P.1)
11. **Amendments to the IPU Statutes and Rules**

The Governing Council will examine a proposed amendment to the IPU Statutes and Rules submitted by the Gender Partnership Group (CL/205/11-P.1).

It will also examine a proposed amendment to the IPU Statutes and Rules submitted by the Committee on the Human Rights of Parliamentarians (CL/205/11-P.2).

12. **Reporting by Members on IPU-related activities**

The Governing Council will hear a report based on responses received from Members on follow-up to IPU resolutions and other decisions (CL/205/12-R.1).

It will also examine the results of a recent survey on the engagement of parliaments with the United Nations (CL/205/12-R.2).
13. **Reports on recent IPU specialized meetings (CL/205/13-R.1)**
14. **Activities of committees and other bodies**
 - (a) Forum of Women Parliamentarians (CL/14(a)-R.1)
 - (b) Committee on the Human Rights of Parliamentarians (CL/205/14(b)-R.1 to R.3 and P.1)
 - (c) Committee on Middle East Questions (CL/205/14(c)-R.1 and P.1 to P.3)
 - (d) Committee to Promote Respect for International Humanitarian Law (CL/205/14(d)-R.1 and P.1 to P.4)
 - (e) Gender Partnership Group (CL/205/14(e)-R.1)
 - (f) Advisory Group on Health (CL/205/14(f)-R.1)
 - (g) Group of Facilitators for Cyprus (CL/205/14(g)-R.1 and P.1)
 - (h) Forum of Young Parliamentarians of the IPU (CL/205/14(h)-R.1)
 - (i) High-Level Advisory Group on Countering Terrorism and Violent Extremism (HLAG) (CL/205/14(i)-R.1 and P.1 to P.4)
15. **142nd IPU Assembly (Geneva, 16-20 April 2020)**
16. **Future Inter-Parliamentary meetings (CL/205/16-P.1)**
17. **Appointment of two internal auditors for 2020 (CL/205/17-P.1)**

(cf. Rule 41 of the Rules of the Governing Council)
18. **Elections to the Executive Committee (CL/18-P.1 to P.7)**

(cf. Article 21(k) of the Statutes and Rules 37, 38 and 39 of the Rules of the Governing Council)

The Governing Council will elect seven members to replace those whose Executive Committee terms end at the 205th session of the Governing Council, as follows:

 - *Ms. M.I. Oliveira Valente (Angola) and Mr. K. Lusaka (Kenya) - two vacancies to be filled by one man and one woman from the African Group;*
 - *Mr. K. Jalali (Islamic Republic of Iran) and Mr. Nguyen Van Giau (Viet Nam) - two vacancies, of which at least one must be filled by a woman from the Asia-Pacific Group;*
 - *Mr. K. Kosachev (Russian Federation) – one vacancy to be filled by either a man or a woman from the Eurasia Group;*
 - *Mr. A. Lins (Brazil) – one vacancy to be filled by a man from the Group of Latin America and the Caribbean (GRULAC);*
 - *Ms. H. Haukeland Liadal (Norway) – one vacancy to be filled by a woman from the Twelve Plus Group.*
19. **Other business**